



航空学报 » 2013, Vol. 34 » Issue (1) :112-120 DOI: 10.7527/S1000-6893.2013.0014

电子与自动控制

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<<](#) [<](#) [前一页](#) | [后一页](#) [>](#) [>>](#)

分布式IMA的网络分区方法及其实时性能分析

屠晓杰, 何锋, 熊华钢, 刘成

北京航空航天大学 电子信息工程学院, 北京 100191

Network Partition Method of Distributed IMA and Its Real-time Performance Evaluation

TU Xiaojie, HE Feng, XI ONG Huagang, LIU Cheng

School of Electronics and Information Engineering, Beihang University, Beijing 100191, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF \(2661KB\)](#) [HTML 0KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要

针对分布式综合模块化航空电子(IMA)体系结构,在时间、空间分区以及带宽分区的基础上,提出了网络分区概念,并建立了相应的网络模型、消息模型、流量模型及调度模型。利用网络演算方法,推导了航空电子混合消息集在网络分区下端到端(ETE)延迟的计算公式;搭建典型网络,通过理论计算对比了网络分区与带宽分区的实时性能。计算结果表明:网络分区下两条硬实时数据流的延迟较带宽分区分别降低了33.5%和74.2%;而弱硬实时与软实时数据流的延迟增加约30%。最后通过OPNET仿真对理论分析所得结果进行了验证,证明网络分区方法符合分布式IMA的分布式架构要求,并满足了系统混合关键性的需求。

关键词: 航空电子 分布式IMA 网络演算 混合关键性 实时

Abstract:

The concept of network partition is proposed for the architecture of distributed integrated modular avionics(IMA) which is based on temporal partition, spatial partition and bandwidth partition. Meanwhile, corresponding models are built including a network model, a message model, a traffic model and a scheduling model. The formulas for end-to-end (ETE) delays of mixed avionic message sets are derived with the help of network calculus theory. A typical network is then built, and theoretical computations are performed in order to compare the real-time performance of network partition with that of bandwidth partition. The computational results show that ETE delays of two hard real-time flows using network partition are reduced by 33.5% and 74.2% respectively as compared with that using bandwidth partition. On the other hand, delays of weakly hard real-time and weak real-time flows increase by about 30%. Finally, simulation using OPNET is done to verify the computational results. It demonstrates that the network partition method satisfies the requirements of distributed architecture of distributed IMA, and the demands of system mixed-criticality.

Keywords: avionics distributed IMA network calculus mixed-criticality real-time

Received 2012-07-02;

Fund:

国家自然科学基金(61073012);航空科学基金(20111951015)

Corresponding Authors: 熊华钢, Tel.: 010-82317202, E-mail: hgxiang@ee.buaa.edu.cn Email: hgxiang@ee.buaa.edu.cn

About author: 屠晓杰,男,博士研究生。主要研究方向:航空电子系统设计。Tel:010-82338713, E-mail: roy2002001@msn.com[LL]何锋,男,博士,讲师。主要研究方向:航空电子综合,实时网络。Tel:010-82338894, E-mail: Robinleo@buaa.edu.cn;熊华钢,男,博士,教授,博士生导师。主要研究方向:综合化航空电子和数字通信。Tel:010-82317202, E-mail: hgxiang@ee.buaa.edu.cn;刘成,男,博士研究生。主要研究方向:航空电子网络、时间触发网络。Tel:010-82338706, E-mail: lch2004321@sina.com

引用本文:

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 屠晓杰
- ▶ 何锋
- ▶ 熊华钢
- ▶ 刘成

